

# New Zealand



# New Zealand



New Zealand is a very interesting country. It has got a total area of 269.000 square kilometers.

**Новая Зеландия – очень интересная страна. Ее общая площадь составляет 269.000 квадратных километров.**

# Two main islands



It is situated to the south-east of Australia in the Pacific Ocean. It consists of two main islands (North Island and South Island) and some smaller ones.

Она расположена на юго - востоке от Австралии в Тихом океане. Она состоит из двух основных островов (Северный остров и Южный остров) и нескольких более мелких.



# Population



Nearly 3.5 million people live in the country.

**В стране проживает около 3.5 МИЛЛИОНОВ человек.**



# The capital



The capital of New Zealand Island is Wellington. It is a financial centre too. The city was founded in 1840 and has been the capital since 1865.



**Столица Новой Зеландии - Веллингтон. Это также финансовый центр. Город был основан в 1840 году и является столицей с 1865 года.**

# Official language



The official language is English.

**Официальный язык – английский.**



# Climate



The climate of New Zealand is moist.

**Климат в Новой Зеландии влажный.**



# Major industry



New Zealand is rich in minerals. There are some major industries in the country, for example, iron and steel industry. The country has gas and petroleum.



**Новая Зеландия богата полезными ископаемыми. Основная отрасль промышленности – металлургическая. В стране есть газ и нефть.**



# Mountains



There are many mountains in New Zealand. The highest is Mount Cook (3.764 meters or 12.349 feet).

**В Новой Зеландии много гор. Самая высокая – Гора Кука. Ее высота составляет 3.764 метра или 12.349 футов.**

# Rivers and lakes



There are many rivers and lakes in the country. The chief river is the Waikato. Lake Taupo is the largest lake in New Zealand.



**В стране много рек и озер. Основная река – Уаикато. Озеро Таупо является самым большим озером Новой Зеландии.**

# Animals and birds



Have you heard about the native animals and birds of the country? One of them is the kiwi.



**Вы слышали о местных животных и птицах страны? Одним из них является киви.**

# Kiwi



This interesting bird lives in the wet parts of the thick bushes. In the day-time the bird does not go out. It comes out only at night to find food. Kiwis cannot fly.

**Эта интересная птица живет в мокрых густых кустах. В дневное время птица не выходит на улицу. Она выходит только ночью, чтобы найти пищу. Киви не умеют летать.**



# Kiwi



Many years ago kiwis were hunted for food. Now the government does not permit the hunting of kiwis. The kiwi is now the symbol of New Zealand people. Small children are often called kiwis.

**Много лет назад на киви охотились для пищи. Теперь правительство не разрешает охоту на этих птиц. Киви теперь является символом Новой Зеландии. Маленьких детей часто называют киви.**

# Independent state



New Zealand is an independent state, yet formerly it was a part of the British Empire. The head of the state is the Queen. New Zealand is a self-governing state.



**Новая Зеландия является независимым государством, но ранее она входила в состав Британской империи. Главой государства является Королева. Новая Зеландия - самоуправляемое государство.**

# Parliament



The Parliament consists of one House only, the House of Representatives. The Prime Minister is the head of the government.

**Парламент состоит только из одной палаты - Палаты представителей. Премьер-министр является главой правительства.**

# Industry



New Zealand has got heavy industry. There are many plants in the country. Paper and rubber industries are developed too. New Zealand exports wool, meat, butter.

**В Новой Зеландии есть тяжелая промышленность. В стране имеется много заводов. Также развиты бумажная и резиновая отрасли. Новая Зеландия экспортирует шерсть, мясо, масло.**



# Big cities



There are some big cities as Auckland, Wellington, Christchurch, Dunedin, Nelson. Auckland and Wellington are the main ports of the country.

**Крупными городами страны являются Окленд, Веллингтон, Крайстчерч, Данидин, Нельсон. Окленд и Веллингтон являются основными портами страны.**

# Educational and cultural institutions



There are educational and cultural institutions in Wellington. They are the University of New Zealand, Victoria University College and others. Victoria University was established in 1897.

**В Веллингтоне есть образовательные и культурные учреждения. Это Университет Новой Зеландии, Университетский Колледж Виктория и другие. Университет Виктории был создан в 1897 году.**



# New Zealand



New Zealand is a very interesting and beautiful country.

**Новая Зеландия  
очень интересная и  
красивая страна.**



**Презентацию подготовила Сироштанова  
Е.А.,**

**МБОУ СОШ № 76, п. Гигант**

**2014 год**